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 Sessió ordinària del dia 23 de desembre de 1996. 
 
A la vila d'Artà, el dia vint-i-tres de desembre de mil nou-cents 

noranta-sis, quan són les vuit hores, es reuneixen al Saló de Sessions de la 
Casa Consistorial els Srs. Regidors anotats al marge, a l'objecte de celebrar 
sessió extraordinària, en primera convocatòria, sota la presidència del Sr. 
Batle, Sr. Montserrat Santandreu Ginard, assistit per la Secretària, Sra. Celia 
Martínez-Piñeiro de Urquiza. 
 

1.- MENCIÓ D'HONOR I RECONEIXEMENT DE MÈRITS DE 
L'AJUNTAMENT D'ARTA AL CICLISTA OLÍMPIC ARTANENC 
MIQUEL ALZAMORA RIERA.- 
 

El Sr. Batle exposa que incloure el present punt a la sessió d'avui ha 
estat una mica precipitat, degut a que Miquel Alzamora ha fitxat per un equip 
de la Península, però la present menció d'honor i reconeixement de mèrits era 
una assignatura pendent d'aquest Consistori. 

El Sr. Batle explica que Miquel Alzamora Riera, ciclista professional, 
ha adquirit unes fites importants:  ha participat en uns jocs olímpics. 

Després d'explicar amplament la carrera professional del ciclista 
artanenc Miquel Alzamora i de manifestar que els artanencs i el propi 
Consistori estan molt orgullosos de poder reconèixer públicament els seus 
mèrits, el Sr. Batle, en nom i representació de la Corporació i dels artanencs, 
fa entrega a Miquel Alzamora Riera d'una placa commemorativa. 
 

2.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LES ACTES 
CORRESPONENTS A LES SESSIONS DE DIA 16 D'OCTUBRE I 5 DE 
NOVEMBRE DE 1.996.- 
 

La Secretària llegeix les actes corresponents a les sessions dels dies 
16-10-96 i 05-11-96, i trobant-les conformes, s'aproven per unanimitat dels 
reunits. 
 

3.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LA PROPOSTA DE 
RECOLZAMENT I COLLABORACIÓ A LA CAMPANYA "ILLES 
BALEARS: PROJECTE DE PAÍS".- 
 

El Sr. Batle exposa que la present proposta consisteix en el 
recolzament de l'Ajuntament d'Artà al Projecte de País per aconseguir més 
programació en el català de les nostres illes. Recolzar nostra llengua, identitat 
i cultura. 

El portaveu del PP., Sr. Sureda, manifesta la conformitat del seu grup 
i opina que és interessant crear una identitat pròpia. 

El portaveu del PSOE, Sr. Silva, manifesta, igualment, la conformitat 
del seu grup i opina que encara queda molt camí per recórrer. 

Després de breu deliberació, per unanimitat dels reunits, s'acorda: 
1.- Aprovar la proposta de recolzament i collaboració a la Campanya 

"Illes Balears: Projecte de País". 
2.- Remetre la certificació del present acord al  

Consell Assessor de Radio Televisió Espanyola a les Illes Balears. 
 

Seguidament, abans del següent punt de l'ordre del dia i a instància 
del PSOE, se sollicita la inclusió d'un nou punt, referent a recolzar LA 
BALANGUERA com a Himne de Mallorca. Per unanimitat dels reunits, 
s'acorda incloure el nou punt en l'ordre del dia, a instància del PSOE, 
debatent-se abans del punt de precs i preguntes. 
 



4.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LA PROPOSTA DE SOLLICITAR AL C.I.M. LA COOPERACIÓ 
TÈCNICA PER L'ACTUALITZACIÓ I REVISIÓ DEL PROJECTE DE SUBSANACIO DE LA XARXA DE 
L'ABASTIMENT I SANEJAMENT D'ARTA REDACTAT PER L'ENGINYER MARTIN VILA DEL C.I.M. 
L'ANY 1.990.- 
 

El Sr. Batle exposa que, després de una visita realitzada al Consell Insular de Mallorca per tractar de 
l'avantprojecte redactat l'any 1.990 per l'Enginyer Martín Vila del citat organisme, procedeix la petició 
d'actualització i revisió de dit projecte, que es farà durant l'exercici de 1.998 i mitjançant un pla complementari. 

  Després de breu deliberació, per unanimitat dels reunits, s'acorda: 
1.- Aprovar la proposta de sollicitar al Consell Insular de Mallorca la cooperació tècnica per 

l'actualització i revisió del projecte de subsanació de xarxa de l'abastiment i sanejament d'Artà redactat per 
l'Enginyer Martín Vila del Consell Insular de Mallorca l'any 1.990. 

2.- Remetre la certificació del present acord al Consell Insular de Mallorca. 
 

5.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LA PROPOSTA D'INCLUSIÓ DE LES OBRES DE 
SOTERRAMENT DEL CABLEJAT DE LA URBANITZACIÓ MONTFERRUTX EN EL PLA MIRALL.- 
 

El Sr. Batle exposa que des de la publicació del Decret regulador del Pla Mirall i dutes a terme diverses 
entrevistes amb els consellers corresponents, sembla que dins el Pla Mirall es poden incloure obres que suposin 
millores dels nuclis i poden ser subvencionades en un 50% del cost dels projectes. 

El Sr. Batle explica que se proposa sollicitar la inclusió dels projectes de soterrament del cablejat 
telefònic i eléctric de la Urbanització Montferrutx en el Pla Mirall. 

Degut això, segueix dient el Sr. Batle, se permet modificar els mòduls de les contribucions especials de 
Montferrutx i no seran tan gravoses per als beneficiaris. 

El portaveu del PP., Sr. Sureda, manifesta la seva conformitat i exposa que suposa una gran avantatge 
financera. 

El portaveu del PSOE, Sr. Silva, manifesta la seva conformitat i exposa que és molt positiu el minvar els 
costos de la gent. 

Després de breu deliberació, per unanimitat dels reunits, s'acorda: 
1.- Aprovar la proposta d'inclusió de les obres de soterrament del cablejat de la Urbanització Montferrutx 

en el Pla Mirall. 
2.- Aprovar la proposta de sollicitar al Govern Balear la inclusió en el Pla Mirall, en aplicació del previst 

a la disposició transitòria primera del Decret 184/1.996, de 11 d'octubre, pel qual es regula el Pla extraordinari de 
recuperació i millora del paisatge urbà (MIRALL), de les obres de soterrament del cablejat de la Urbanització 
Montferrutx, incloses en els següents projectes: 

- "Proyecto Líneas M.T. y E.E.T.T. en el núcleo urbano de Montferrutx (Colònia de Sant Pere)", 
amb un pressupost de 9.947.113 de ptes. 

- "Proyecto de Modificación y Ampliación líneas telefónicas en el núcleo urbano de Montferrutx 
(Colònia de Sant Pere)", amb un pressupost de 21.893.029 de ptes. 

- "Proyecto de Modificación y Ampliación en B.T. en el núcleo urbano de Montferrutx (Colònia 
de Sant Pere)", amb un pressupost de 67.639.089 de ptes. 

3.- Aprovar el compromís de consignar en el Pressupost Municipal per a 1.997 partida amb crèdit 
suficient per cobrir l'aportació municipal. 

4.- Aprovar el compromís de consignar en els pressupostos anuals de l'Ajuntament l'import equivalent a 
un cinc per cent de les inversions necessàries de reposició, consistents en obres de conservació, millora i 
substitució, amb l'objecte de mantenir en bon estat d'ús els esmentats projectes. 

5.- Remetre la certificació del present acord a la Conselleria de Turisme. 
 

6.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DEL NOU EXPEDIENT DE CONTRIBUCIONS ESPECIALS DE LES 
OBRES D'EMBELLIMENT DE LA URBANITZACIÓ MONTFERRUTX.- 
 

El Sr. Batle exposa que els mòduls aprovats per l'aplicació de les contribucions especials de la 
Urbanització Montferrutx no preveien la possible subvenció del Pla Mirall i degut això es necessari la 
modificació dels mòduls aprovats pel Ple de dia 17 d'octubre de 1.996. 

Seguidament, el Sr. Batle explica que la quantitat prevista a cobrir per la realització de l'obra 
"Embelliment de la Urbanització Montferrutx" és de 53.031.930 milions de pessetes que constituirà el total del 
cost a repartir entre totes les unitats cadastrals de la Urbanització Montferrutx. 



Per fer la distribució de les càrregues derivades de l'aplicació de les contribucions especials es proposa 
que es faci sobre els següents factors: 

1) Superfície del solar. 
2) Metres lineals de façana. 
El repartiment de la càrrega entre aquests factors es proposa que sigui el següent: 
1) Superfície del solar 47.728.737 ptes. 90% del total. 
2) Metres lineals de façana 5.303.193 ptes. 10% del total. 
El Sr. Batle exposa que dit repartiment donaria la distribució dels llistats adjunts a la proposta. 
Després d'una breu deliberació, per unanimitat dels reunits, que representa el quòrum de la majoria 

absoluta previst a l'article 47.3.h) de la LBRL, s'acorda: 
1.- Imposar noves contribucions especials per la realització de l'obra "Embelliment de la Urbanització 

Montferrutx" i deixar sense efecte l'acord de Ple de dia 17 d'octubre de 1.996, en el qual es va aprovar l'ordenació 
i imposició del tribut. 

2.- Ordenar el tribut concret per la determinació dels seus elements necessaris en la forma següent: 
a) El cost previst de l'obra es fixa en 142.942.106 milions de pessetes i el cost suportat per l'Ajuntament 

en 5.892.441 milions de pessetes, com a conseqüència de la deducció de la subvenció rebuda de la Conselleria de 
Turisme de 84.017.695 milions de pessetes. 

b) Es fixa la quantitat a repartir entre els beneficiats en 53.031.930 milions de pessetes, equivalent al 
90% del cost suportat. 

Aquesta quantitat té el caràcter de previsió. Finalitzada l'obra, si el cost reial fos major o menor que el 
previst, es collirà aquell a efectes del càlcul de les quotes, assenyalant els subjectes passius i girant les 
liquidacions que procedeixin. 

c) S'aplica com a mòduls de repartiment la superfície del solar i els metres lineals de façana. 
d) S'aprova la relació de subjectes passius i de quotes individuals resultants d'aplicar a la quantitat a 

repartir entre els beneficiats, el valor de mòdul aplicable. 
3.- Exposar l'expedient a informació pública en el Tauler d'Anuncis de l'Ajuntament i el BOCAIB durant 

trenta dies, dins els quals els interessats podran examinar l'expedient i presentar les reclamacions que creguin 
oportunes; així mateix, durant el període d'informació pública, els propietaris o titulars afectats podran constituir-
se en Associació administrativa de contribuents. 

4.- En el cas de la no presentació de reclamacions, l'acord se considerarà aprovat definitivament, 
notificant-se individualment, a cada subjecte passiu les quotes que corresponguin, si fos conegut i, en el seu 
defecte, mitjançant edictes, podent formular recurs de reposició davant l'Ajuntament sobre la procedència de les 
contribucions especials, el percentatge del cost a satisfer o les quotes assignades. 
 

7.- APROVACIÓ, SI DE CAS, DE LA PROPOSTA DEL PSOE REFERENT A RECOLZAR A LA 
BALANGUERA COM A HIMNE DE MALLORCA.- 
 

El portaveu del PSOE, Sr. Silva, explica que el present punt consisteix en que l'Ajuntament dóna el seu 
recolzament i assumeix a LA BALANGUERA com a Himne de Mallorca i al mateix temps es compromet a la 
seva divulgació dins els actes institucionals adients. 

Per unanimitat dels reunits, s'acorda: 
1.- Recolzar i assumir a LA BALANGUERA com a Himne de Mallorca i comprometer-se a la seva 

divulgació dins els actes institucionals adients. 
2.- Remetre la certificació del present acord al Consell Insular de Mallorca. 

 
8.- PRECS I PREGUNTES.- 

 
Seguidament, es procedeix a donar lectura a l'escrit de precs i preguntes presentat per el PSOE i les seves 

contestacions: 
1.- OBRES CAMP DE FUTBOL "SES PESQUERES" 
En que consisteix el projecte global de la reforma del camp?. 
Quin és el seu pressupost?. 
Quin és el pla d'execució?. 
En quina partida del pressupost es finançarà l'obra?. 
Quin conveni han signat l'Ajuntament i el C.E. ARTA per la realització de l'obra?. 
Quin conveni ha signat l'Ajuntament i l'encarregat del camp per l'explotació del bar?. 
Contestació: El projecte global de tot el recinte municipal de Ses Pesqueres parteix de 1.995, any en què 



s'hi construïren uns nous vestidors. Enguany s'hi han duit a terme les obres d'anivellament, drenatge i reg del 
terreny de joc i també s'està construint un bar-cafeteria. A aquesta obra, i també inclòs dins aquest "projecte 
global", la seguiran les de l'adecentament de les tribunes i els exteriors del recinte municipal, millorant l'aspecte 
d'aquestes installacions i fent-les més còmodes i atractives per als seus usuaris. 

El pressupost de la reforma executada al terreny de joc suma un total d'uns cinc milions de pessetes. Pel 
que fa al bar i els exteriors, l'acord entre l'Ajuntament i el C.E. Artà preveu 2.000.000 milions de pessetes per a 
l'adquisició del material necessari. 

Les obres d'acondicionament i millora de tot el recinte no compten amb un terminis d'execució concrets, 
ja que el compromís establert entre el Club i l'Ajuntament preveu que contínuament es millorin totes les 
installacions del recinte a través d'una collaboració mútua. Pel que fa al terreny de joc, les obres d'anivellament i 
drenatge ja estan acabades. La resta d'obres de millora se van fent d'acord amb la disponibilitat de recursos. 

Entre l'Ajuntament i el C.E. Artà està a punt de signar-se un conveni de collaboració en el qual 
l'Ajuntament costeja el material necessari i el Club executa les obres de millora mitjançant els seus socis i 
collaboradors sota la direcció i control dels tècnics municipals i els regidors delegats. 

L'equip de govern està elaborant les clàusules que regiran el tipus d'explotació del bar del camp per part 
del seu encarregat. D'aquí a finals d'any es preveu que aquest conveni estigui degudament signat. 
 

2.- Perquè a les darreres contractacions negociades dutes a terme per l'Ajuntament tan sols es remet el 
plec de condicions a quatre empreses?. 

Contestació: S'ha utilitzat el sistema de contractació negociat, d'acord amb la Llei de Contractació 
d'Administracions Públiques. 
 

3.- En la sessió ordinària del dia 5 de novembre de 1.996 en el punt 5. informe sobre humitat en el c/ 
Batlessa, 32. 

Quins criteris ha seguit l'arquitecte municipal per dur a terme un informe sobre humitat entre particulars?. 
Ha estat iniciativa personal de l'arquitecte?. 
Ha estat un treball manat per el Sr. Batle?. 
Creu l'equip de govern que és un treball que correspon a l'arquitecte? 
Contestació: Cap comentari. Si voleu saber quin és el problema ho demaneu clarament. Amb problemes 

semblants sempre s'ha actuat de la mateixa manera. 
 

PREC- 
El mercat artesanal que es ve celebrant els dissabtes dematí dins els jardins de NA BATLESSA a hores 

d'ara ha sofert una gran minvada de venedors expositors, aquest detall ens preocupa per què va en detriment de 
l'idea bàsica que va fer possible el muntatge del propi mercat artesanal. 

Una vegada capgirades totes les expectatives d'una influència massiva els matins dels dissabtes suggerim 
que dit mercat sigui traslladat al dimarts dia de mercat habitual i molt consolidat. 

Contestació: La minva de venedors és degut al temps. 
Us preocupa que el mercat funcioni o que no funcioni... 
Coneixeu la idea bàsica que féu possible el muntatge...? 
Per què s'han capgirat totes les expectatives...? 
Quines expectatives hi havíeu posat, vosaltres...? 
També el dimarts...? Brillant idea! No se'ns havia acudit... Què en teniu d'altra...? 
Als artesans se'ls ho ha proposat i hi estan d'acord, de fer-ho dos dies. Aviat s'hi posaran. 

 
I no havent-hi més assumptes a tractar, quan són les vuit hores i trenta-cinc minuts, s'aixeca la sessió, de 

la qual, com a Secretària, don fe. 
 


